
Protokół nr XXXIX/2017 

z obrad sesji Rady Gminy Raków 

z dnia 15.12.2017r. 

   Sesja rozpoczęła się o godz. 9:00 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Rakowie ul. 

Ogrodowa 1. 

Ad.1 Otwarcie posiedzenia sesji. 

Obradom sesji przewodniczył Pan Jerzy Nowak – Przewodniczący Rady, który otworzył 

obrady sesji oraz powitał wszystkich obecnych. 

Z ogólnej liczby 15 radnych, udział w obradach wzięło 14 radnych. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. Przewodniczący Pan Jerzy Nowak 

stwierdził quorum. 

W obradach sesji udział wzięli: 

Pani Alina Siwonia – Wójt Gminy Raków, 

Pani Jadwiga Milewicz – Zastępca Wójta, 

Pani Krystyna Urbanowska – Sekretarz, 

Pani Anna Pleban – Skarbnik. 

Obecny również był zaproszony na sesję Komendant Komisariatu Policji w Rakowie Pan 

Arkadiusz Nowak. 

Ad. 2 Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad sesji, z którym radni mieli 

okazję zapoznać się podczas obrad komisji oraz na podstawie rozesłanych im przed sesją 

dokumentów. 

Proponowany porządek obrad sesji: 

1.      Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.                                                                 

2.      Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad sesji.                                                        

3.      Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji.                                                                     

4.      Informacja Pana Komendanta Policji w Rakowie o stanie bezpieczeństwa na terenie                

gminy Raków.                                                                                                                   

5.      Informacja Wójta Gminy Raków o podjętych działaniach między sesjami.               

6.      Informacje Przewodniczących Komisji Spraw Społecznych; Rolnictwa, Ochrony   

Środowiska  i Rozwoju Gospodarczego; Budżetu i Finansów z posiedzeń.                      

7.      Podjęcie uchwał w sprawie: 

a)       Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2018 – 2035.                   

b)      Uchwalenia Budżetu Gminy Raków na 2018 rok.                                                             

c)      Zmiany uchwały Nr XXXV/208/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 



sołectwa Bardo.                                                                                                                       

d)      Zmiany uchwały Nr XXXV/209/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Celiny.                                                                                                                       

e)      Zmiany uchwały Nr XXXV/210/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Chańcza.                                                                                                                  

f)       Zmiany uchwały Nr XXXV/211/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Dębno.                                                                                                                        

g)      Zmiany uchwały Nr XXXV/212/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Drogowle.                                                                                                               

h)      Zmiany uchwały Nr XXXV/213/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Głuchów.                                                                                                                  

i)        Zmiany uchwały Nr XXXV/214/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Głuchów Lasy.                                                                                                       

j)        Zmiany uchwały Nr XXXV/215/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Jamno.                                                                                                                      

k)      Zmiany uchwały Nr XXXV/216/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Korzenno.                                                                                                                   

l)        Zmiany uchwały Nr XXXV/217/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Koziel.                                                                                                                        

ł)    Zmiany uchwały Nr XXXV/218/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Lipiny.                                                                                                                     

m)      Zmiany uchwały Nr XXXV/219/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Mędrów.                                                                                                                    

n)      Zmiany uchwały Nr XXXV/220/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Nowa Huta.                                                                                                               

o)      Zmiany uchwały Nr XXXV/221/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Ociesęki.                                                                                                                   

p)      Zmiany uchwały Nr XXXV/222/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Papiernia.                                                                                                               

r)       Zmiany uchwały Nr XXXV/223/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Pągowiec.                                                                                                                           

s)       Zmiany uchwały Nr XXXV/224/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Pułaczów.                                                                                                               

t)        Zmiany uchwały Nr XXXV/225/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Radostów.                                                                                                               

u)      Zmiany uchwały Nr XXXV/226/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Raków.                                                                                                                        

w)      Zmiany uchwały Nr XXXV/227/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Rakówka.                                                                                                                      

x)    Zmiany uchwały Nr XXXV/228/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Rembów.                                                                                                                   

y)      Zmiany uchwały Nr XXXV/229/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Smyków.                                                                                                                    

z)      Zmiany uchwały Nr XXXV/230/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Szumsko.                                                                                                                     

aa)      Zmiany uchwały Nr XXXV/231/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Szumsko – Kolonia.                                                                                                  

ab)   Zmiany uchwały Nr XXXV/232/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Wola Wąkopna.                                                                                                          

ac)  Zmiany uchwały Nr XXXV/233/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 



sołectwa Wólka Pokłonna.                                                                                                           

ad)   Zmiany uchwały Nr XXXV/234/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Zalesie.                                                                                                                         

ae)  Zmiany uchwały Nr XXXV/235/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Życiny.                                                                                                                 

af)  Udzielenia pomocy finansowej.                                                                                    

ag)    Udzielenia pomocy finansowej.                                                                                                 

ah)   Określenia wzorów formularzy deklaracji na podatek rolny, leśny i od nieruchomości.            

ai)  Szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.                  

8.  Wolne wnioski i zapytania.                                                                                            

9.  Zamknięcie obrad sesji. 

Pan Damian Szpak – Radny wniósł o skreślenie z porządku obrad projektu uchwały budżetu 

gminy na 2018 rok. Pan Damian Szpak w uzasadnieniu prosił o wyjaśnienie Panią Skarbnik: 

Skąd powstała nadwyżka w wysokości 10 mln. na rok 2018? Pani Anna Pleban – Skarbnik 

wyjaśniła, że są to dotacje z Unii Europejskiej na zaplanowane trzy duże przedsięwzięcia: 

budowa wodociągu Bardo, termomodernizacja budynków oraz projekt OZE. Następnie Pan 

Damian Szpak stwierdził, iż projekt pt. ,,  Świętokrzyska ścieżka rowerowa ” oscylujący   w 

granicach 148 tys. zł jest zbyt wysoki w  stosunku do zaplanowanych prac. Pan Radny – 

Damian Szpak zapytał również o dochody ze sprzedaży nieruchomości oraz o wysokość 

dochodów z tytułu podatku od nieruchomości. Pani Anna Pleban – Skarbnik omówiła 

powyższe zagadnienia zgodnie z załącznikami do projektu uchwały budżetu gminy na rok 

2018. Pan Damian Szpak stwierdził również, że zaciągnięcie kredytu przez gminę jest 

niestosowne.                                                                                                                                                                          

Pan Jerzy Nowak – Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie wniosku Pana Damiana 

Szpaka o wykreślenie z porządku obrad uchwalenia budżetu gminy. Przeciw wnioskowi 

głosowało 13 radnych. Następnie odbyło się głosowanie za przyjęciem proponowanego 

porządku obrad. 

Porządek obrad w wyniku głosowania został przyjęty 13 głosów za, 1 przeciw.  

Pan Zygmunt Niezgoda – Radny opuścił salę obrad z powodów osobistych. 

Pan Jerzy Nowak – Przewodniczący ogłosił 5- minutową przerwę. 

Ad.3. Pan Przewodniczący zwrócił się do Rady Gminy o przegłosowanie zatwierdzenia 

protokołu z poprzedniej sesji. W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został 

zatwierdzony jednogłośnie. 

Ad.4. Pan Arkadiusz Nowak - Komendant Policji w Rakowie przedstawił bardzo 

szczegółowo w postaci slajdów wyniki pracy Komisariatu Policji w Rakowie w okresie od 

1stycznia do 30 listopada 2017 roku. Ponadto Pan Komendant zaznaczył, iż po widocznych 

wynikach  można stwierdzić duże doświadczenie oraz zaangażowanie Policji w Rakowie.                        

Pan Komendant podsumowując całą pracę Policji, podkreślił, iż teren gminy Raków należy do 

jednych z najbezpieczniejszych miejsc. 

Pan Jerzy Nowak – Przewodniczący wyraził słowa podziękowania oraz uznanie za trud                                                   

i pracę Policji w Rakowie na ręce Pana Komendanta.  



Pan Przewodniczący ogłosił 3-minutową przerwę.    

Ad. 5. Informacja Wójta Gminy o podjętych działaniach między sesjami : 

17.11 - Udział w konferencji organizowanej przez Regionalną Organizację Turystyczną 

wspólnie z Urzędem Marszałkowskim Województwa Świętokrzyskiego na Targach  Kielce, 

dotyczącej turystyki i promocji regionu. Ze względu na walory turystyczne, obiekty zabytkowe 

czy też walory przyrodnicze występujące w regionie, są znaczne szanse na osiągnięcie jeszcze 

lepszych wyników w tej dziedzinie. Istotne znaczenie mają również dobrze prosperujące usługi 

hotelarskie oraz agroturystyczne. Podczas konferencji padło wiele propozycji dotyczącej m.in. 

turystyki zdrowotnej, turystyki rowerowej a także symbolów regionu. 

20.11 – Odbyła się Rada LGD – rozpatrzenie wniosków złożonych w naborach. 

23.11 – Podpisanie umowy z Urzędem Marszałkowskim, w ramach Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na realizację wodociągu Bardo. Sieć wodociągowa będzie wynosiła 23 

kilometry, natomiast przyłącza będą wykonane w 133 punktach. 

27.11 – Debata z Policją w Ociesękach, na której przedstawiono Krajową Mapę Zagrożeń. 

28.11 – Spotkanie w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Rakowie, którego celem było 

zorganizowanie Dnia Seniora, dla osób po 60 roku życia. Kontynuacją ma być spotkanie 

zaplanowane w dniu 3 lutego 2018 roku. Ponadto program dla seniorów będzie przygotowany  

przez zaproszonych lokalnych artystów, takich jak: Zespół Fijołecki, Chór Chorał. Swoją 

obecnością zaszczycą również: Seniorzy z zespołu Pasjonata z Kielc, Policja oraz Dietetyk.                        

Prośba Pani Wójt skierowana do Radnych oraz Sołtysów o propagowanie tego spotkania wśród 

seniorów, by zaszczycili ją swoją obecnością.           

29.11 -  Spotkanie w Starostwie Powiatowym w Kielcach sygnatariuszy budowy drogi nr S74, 

przebiegającej przez Łagów. 

30.11 – Uroczyste pasowanie na przedszkolaka w przedszkolu w Rakowie.  

30.11 – Kolejna rozprawa sądowa w sprawie zasiedzenia Ośrodka Zdrowia w Rakowie.                                             

W wyniku pojawienia się nowego świadka z Krakowa, sprawa w/w jest w toku. 

7.12 -  Wspólnie z Wójtem Gminy Łagów złożona została wizyta u Pani Dyrektor Elżbiety 

Śreniawskiej – Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunikacji w Kielcach. Celem tej wizyty 

było uruchomienie kursu MPK z Kielc przez Łagów, następnie Raków i dalej do Kielc oraz 

odwrotnie. Są duże szanse na rozpatrzenie tej wizji pozytywnie. 

7.12 – Spotkanie z Dyrektorami Szkół z terenu gminy Raków. Tematem było wsparcie dla 

organizacji Dnia Seniora przez uczniów, nauczycieli oraz pomocy gastronomicznych.                                

Następnym zagadnieniem był sposób przygotowania szkół do uczczenia setnej rocznicy 

Odzyskania Niepodległości. W ramach tej rocznicy w szkołach odbyło się czytanie literatury -

- ,,Wesela” Wyspiańskiego. 

7.12 – Spotkanie z projektantami rozbudowy Szkoły Podstawowej w Ociesękach. Omawiane 

były szczegóły tej inicjatywy. 



8.12 – Symboliczny odbiór chodnika w Ociesękach. Pani Wójt złożyła podziękowania na ręce 

Pana Przewodniczącego Jerzego Nowaka, Koła Gospodyń Wiejskich Ociesęki, Szkole 

Podstawowej w Ociesękach oraz mieszkańcom Ociesęk za zaangażowanie w tej uroczystości. 

Przybyli również zaproszeni goście, radni oraz sołtysi okolicznych miejscowości. Z rąk Pana 

Marszałka Adama Jarubasa zostały przekazane stroje ludowe dla Koła Gospodyń Wiejskich. 

Pani Wójt podkreśliła, iż słowa podziękowania ze strony mieszkańców oraz ich obecność były 

bardzo miłym gestem. Inwestycja była w całości zrealizowana ze środków Urzędu 

Marszałkowskiego. 

11.12 – Wizyta gości ze Starostwa Powiatowego w Kielcach -  Pana Marka Kwietnia – członka 

zarządu. Dotyczyła ona projektu ,,Bezpieczne pierwszaki”. Wszystkim pierwszoklasistom z 

całego powiatu podarowano kamizelki odblaskowe. Ponadto prelekcje na temat bezpiecznego 

poruszania się na drogach zaprezentował przedstawiciel Policji Ruchu Drogowego Komendy 

Miejskiej w Kielcach.    

Sprawy bieżące:                                                                             

 Zamknięte i rozliczone zostały zadania drogowe z Programu Obszarów Wiejskich, 

realizowane wspólnie z Powiatem, z Urzędem Marszałkowskim, z Ministerstwem Spraw 

Wewnętrznych i Administracji oraz Funduszem Ochrony Gruntów Rolnych.                                                              

Złożone zostały wnioski o dofinansowanie ze środków zewnętrznych, w tym wniosek o drugi 

etap rewitalizacji przestrzeni publicznej w obszarze miejscowości Raków.                                               

Na bieżąco były również wykonywane wszelkie prace zgłaszane przez mieszkańców. 

Ad.6. Informacje Przewodniczących Komisji Spraw Społecznych; Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska  i Rozwoju Gospodarczego; Budżetu i Finansów z posiedzeń.                       

Pani Małgorzata Gołyska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych przedstawiła 

sprawozdanie z posiedzenia z dnia 13 grudnia 2017 roku. Komisja zaopiniowała materiały 

pozytywnie. 

Pan Czesław Bęben – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 

Rozwoju Gospodarczego przedstawił sprawozdanie z posiedzenia Komisji z dnia 14 grudnia 

2017 roku. Materiały na sesję zostały pozytywnie zaopiniowane. 

Pan Mirosław Ambroziński – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił 

szczegóły pracy Komisji z dnia 14 grudnia 2017 roku. Po dokładnej analizie projekty uchwał 

zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisję. 

Ad.7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

Nad uchwałami głosowało 13 obecnych radnych. 

a) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2018 – 2035 – uchwała została 

przyjęta za: 12 głosów, 1 głos wstrzymujący się. 

b)Uchwalenia Budżetu Gminy Raków na 2018 rok.                                                                                    

Pani  Danuta Król – Radna przed głosowaniem zaproponowała, aby z szacunku do 

przybyłych na sesję sołtysów, jeszcze raz przeanalizować projekt uchwały budżetu gminy na 



2018 rok. Pani Skarbnik omówiła źródła dochodu, w tym środki Unii Europejskiej na 

zaplanowane działania wieloletnie.   

                                                                                                                                                                             

Pan Damian Szpak – Radny zapytał: Czy te środki zostaną wypłacone w 2018 roku?                           

Pani Skarbnik udzieliła twierdzącej odpowiedzi. Następnie Pan Damian Szpak prosił                             

o wyjaśnienie przeznaczenia kredytu. Pani Skarbnik wyjaśniła, że kredyt przeznaczony jest 

na spłatę oraz na pokrycie deficytu, są to wstępne założenia. Zwróciła również uwagę na 

pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie zaciągnięcia kredytu. Ponadto 

Pani Skarbnik szczegółowo omówiła projekt uchwały.                                                                                                

Pan Damian Szpak zadał pytanie: Dlaczego w dziale Oświata zostały zwiększone środki                 

o  około 7 milionów? Pani Skarbnik wyjaśniła, iż projekt termomodernizacji budynków 

dotyczy szkoły w Szumsku oraz Gimnazjum w Rakowie  i dlatego te środki są w dziale Oświata. 

Pani Wójt w celu uzupełnienia podkreśliła, że szanse na pozyskanie środków unijnych maleją, 

natomiast środki w budżecie są niewystarczające na duże inwestycje oraz na  rozwój gminy i 

w niektórych sytuacjach koniecznością jest zaciągnięcie kredytu. Pani Wójt zaznaczyła 

również, że są inwestycje długo oczekiwane przez mieszkańców, takie jak wodociąg Bardo. 

Kolejną jest termomodernizacja szkół, która zakłada w przyszłości minimalne koszty 

utrzymania. Pani Wójt wyjaśniła, jak ważny dla mieszkańców jest program OZE. Gmina w tej 

inwestycji ponosi minimalne koszty, przeznaczone na  przygotowanie projektu, natomiast 

reszta funduszy znajduje się po stronie środków zewnętrznych oraz w niewielkiej ilości przez 

mieszkańców. Ponadto Pani Wójt oznajmiła, że po rozmowie z Komisjami ustaliła, iż w 

sytuacji kiedy jakieś zadanie uda się wykonać taniej i pojawi się wolny kapitał, wówczas 

zadanie planowane na rok 2019 przerzucone zostanie wraz z  płatnościami na rok 2018. 

Następnie Pani Wójt poinformowała, że Ministerstwo Finansów planuje dać większe 

możliwości kredytowe samorządom z racji widocznych działań inwestycyjnych. Kolejnym 

punktem jest problem z wyłonieniem wykonawców, oraz ze wzrostem cen rynkowych. Pani 

Wójt podkreśliła, iż pełniąc służbę w samorządzie przez okres 11 lat dług wzrósł o 3 miliony, 

przy czym na początku wynosił 6 milionów, a obecnie oscyluje w granicach 9 milionów. 

Jednakże przez ten okres poczynione zostały widoczne inwestycje na terenie całej gminy. 

Pan Damian Szpak – Radny zadał pytanie: Dlaczego w ubiegłych latach, kiedy był wykonany 

kosztorys wodociągu w Bardzie nie zostało zrealizowane to zadanie?  Projekt ten nie doczekał 

się finału i nie zostały poniesione żadne koszty, z tym związane – odpowiedziała Pani Wójt.                                                                                                                       

Następnie Pan Damian Szpak zapytał o oprawę źródełka w Chańczy, o montaż ogrzewania w 

świetlicach oraz o wymianę okien w świetlicy w Chańczy. Zapytał również,  dlaczego te 

zadania nie były zrealizowane w latach wcześniejszych i dlaczego są one robione etapami.              

Pani Wójt wyjaśniła, że aktualnie są nabory na nowe inwestycje w kolejnych programach     

dlatego gmina stara się o ich pozyskanie. Zakończyły się zadania z programu unijnego 2007-

2013, zaczynają się nowe inwestycje z programu na lata 2014- 2020. Natomiast jeżeli chodzi                      

o źródełko, pierwotnie był zamysł sprzedaży tej działki, jednak Pan Radny oraz Pan Sołtys wsi 

Chańcza zwrócili się z wnioskiem by go nie sprzedawać i tak  też się stało. W związku                           

z tym miejscem został złożony w naborze wniosek do Lokalnej Grupy Działania. Planuje się 

stworzyć ujęcie wody dla turystów z tego źródełka. Pani Wójt wyjaśniła, iż wszystkie  

świetlice były remontowane dotychczas ze środków zewnętrznych. W obecnym naborze 

przeznaczenie funduszy było dość rozległe. Remonty świetlic w wyniku analizy zostały  

zaplanowane jako środki trwałe, aby w przyszłości posłużyły mieszkańcom. Pani Wójt 

podkreśliła również stan niektórych świetlic sprzed kilku lat  np. w Nowej Hucie, gdzie 

mieszkańcy prosili wówczas o remont, gdyż budynek był w złym stanie. W Świetlicy tej 

zrobiono nowe pokrycie, wymieniono okna, drzwi, stworzono toaletę, kuchnię, pomalowane 



zostały ściany, położone płytki oraz doprowadzona została woda. Zabrakło środków wówczas 

na montaż ogrzewania, będzie taka możliwość z obecnych funduszy.                                                                                                            

Pan Kamil Rochucki – Radny stwierdził, iż w świetlicy w Chańczy zamontowanie 

ogrzewania oraz wymiana okien poprawi stan techniczny tego budynku.                                          

Pani Wójt oznajmiła również, że potrzebne inwestycje zgłaszane przez sołtysów będą 

realizowane, tak jak plac zabaw w Rembowie czy też plany związane ze sportem                                      

i rekreacją na nowo nabytym gruncie w Wólce Pokłonnej.                                                                          

Pan Damian Szpak stwierdził, że mimo wszystko to ogrzewanie należało zrobić w latach 

wcześniejszych, zapytał również: dlaczego Pani Wójt decyduje się wziąć kredyt tuż przed 

końcem swojej kadencji, zostawiając go do spłaty dla ewentualnego następcy.                                                       

Pani Skarbnik wyjaśniła, iż nie ma możliwości większej spłaty zadłużenia, nawet gdyby 

pojawiły się środki, ponieważ przepisy określają limit spłat.                                                                   

Pani Wójt odparła, że decydując się na kredyt bierze pod uwagę kwestie ekonomiczne a nie 

kadencyjne. 

Pan Przewodniczący na prośbę udzielił głosu Panu Mariuszowi Ozdobie – Sołtysowi wsi 

Bardo, który w swojej wypowiedzi chciał nawiązać do planów i zamierzeń politycznych Pana 

Prezesa Władysława Kosiniaka – Kamysza. Pan Przewodniczący Jerzy Nowak przerwał 

wypowiedz, odbierając głos Panu Sołtysowi z powodów politycznych, zaznaczając że sesja 

Rady nie ma i nie będzie miała charakteru politycznego. 

Pani Danuta Król – Radna poprosiła o szczegółowa analizę uzasadnienia do projektu budżetu              

w dziale o ochronie środowiska. Pani Skarbnik wyjaśniła, że ustala się dochody w kwocie 14 

tys. zł. z tytułu opłat pobieranych na podstawie przepisów prawo ochrony środowiska oraz 

wydatki w kwocie 71 tys. zł. na realizację zadań określonych w tej ustawie. Dochody te 

powstają z mandatów za zanieczyszczenie środowiska i są one sumowane. Korzystając                              

ze środków unijnych np. na usuwanie azbestu lub OZE, środki te nie były wydatkowane, 

dlatego zostały zachowane w budżecie gminy. 

Pani Teresa Strzelecka – Radna zapytała o pismo skierowane przez mieszkańców, dotyczące 

ulicy Górki oraz 400- lecia Rakowa. W celu uzupełnienia Pani Danuta Król  - Radna dodała, 

że nie są znane dalsze losy tych ulic w budżecie, natomiast są one uwzględnione w programie 

Rewitalizacji. Pani Wójt wyjaśniła, że program ten spełnił wymogi formalne i przeszedł do 

etapu oceny formalnej, ponadto oscyluje on na kwotę 5,5 miliona  i jak najbardziej ulice te 

będzie remontowane z tego programu. 

Pan Przewodniczący Jerzy Nowak po zakończeniu dyskusji w temacie budżetu na 2018 rok 

zarządził głosowanie. 

Uchwalenia Budżetu Gminy Raków na 2018 rok - uchwała została przyjęta za: 12 głosów, 1 

głos przeciwny. 

c)      Zmiany uchwały Nr XXXV/208/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Bardo – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                      

d)      Zmiany uchwały Nr XXXV/209/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Celiny – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                           

e)      Zmiany uchwały Nr XXXV/210/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Chańcza – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                     

f)       Zmiany uchwały Nr XXXV/211/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Dębno  – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                      



g)      Zmiany uchwały Nr XXXV/212/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Drogowle  – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                 

h)      Zmiany uchwały Nr XXXV/213/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Głuchów  – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                   

i)        Zmiany uchwały Nr XXXV/214/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Głuchów Lasy  – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                          

j)        Zmiany uchwały Nr XXXV/215/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Jamno  – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                      

k)      Zmiany uchwały Nr XXXV/216/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Korzenno  – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                     

l)        Zmiany uchwały Nr XXXV/217/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Koziel  – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                         

ł)    Zmiany uchwały Nr XXXV/218/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Lipiny  – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                       

m)      Zmiany uchwały Nr XXXV/219/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Mędrów  – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                      

n)      Zmiany uchwały Nr XXXV/220/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Nowa Huta – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                  

o)      Zmiany uchwały Nr XXXV/221/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Ociesęki   – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                   

p)      Zmiany uchwały Nr XXXV/222/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Papiernia  – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                 

r)       Zmiany uchwały Nr XXXV/223/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Pągowiec  – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                              

s)       Zmiany uchwały Nr XXXV/224/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Pułaczów – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                  

t)        Zmiany uchwały Nr XXXV/225/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Radostów  – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                 

u)      Zmiany uchwały Nr XXXV/226/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Raków  – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                           

w)      Zmiany uchwały Nr XXXV/227/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Rakówka  – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                        

x)    Zmiany uchwały Nr XXXV/228/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Rembów  – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                      

y)      Zmiany uchwały Nr XXXV/229/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Smyków – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                        

z)      Zmiany uchwały Nr XXXV/230/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Szumsko  – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                       

aa)      Zmiany uchwały Nr XXXV/231/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Szumsko – Kolonia – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                       

ab)   Zmiany uchwały Nr XXXV/232/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Wola Wąkopna – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                              

ac)  Zmiany uchwały Nr XXXV/233/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Wólka Pokłonna – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                               

ad)   Zmiany uchwały Nr XXXV/234/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Zalesie – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                                                           

ae)  Zmiany uchwały Nr XXXV/235/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 r. w sprawie statutu 

sołectwa Życiny – uchwała została przyjęta jednogłośnie.  



Pani Danuta Król – Radna po głosowaniu złożyła formalny wniosek o wyjaśnienie zmiany 

uchwały w sprawie statutów sołectw gminy Raków, korzystając z obecności sołtysów.                                                      

Pani Sekretarz wyjaśniła, iż zmiany polegały na skreśleniu w § 13 ust. 3, co oznacza, że 

wszelkie decyzje zebrania wiejskiego podlegają głosowaniu jawnemu.                                                                   

Pan Zygnunt Niezgoda – Radny powrócił na salę obrad.   

af)   Udzielenia pomocy finansowej na rok 2017 – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                  

ag)  Udzielenia pomocy finansowej na rok 2018 – uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                       

ah)  Określenia wzorów formularzy deklaracji na podatek rolny, leśny i od nieruchomości                     

- uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                     
ai)  Szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów - uchwała 

została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                                   

Ad.8.  Wolne wnioski i zapytania.     

Pan Mariusz Ozdoba – Sołtys wsi Bardo – poruszył temat przetargu na odbiór nieczystości, 

który wygrała firma z Woli Jachowej, na drugim miejscu znalazła się firma Zieliński. Jak to się 

stało że zwycięzcą przetargu została firma Zieliński? Następnie padła propozycja, żeby zostały 

przeprowadzone konsultacje społeczne, dotyczące przekazania przez Gminę nieodpłatnie 

budynku po dawnej mleczarni w Bardzie na rzecz Stowarzyszenia  do realizacji działań 

statutowych. Następnie Pan Sołtys zaproponował, aby w kwestii bezdomnych psów 

interwencja gminy polegała na sprawdzaniu obowiązkowych szczepień. 

Pani Dorota Grzegorczyk – Sołtys wsi Papiernia – zapytała, czy w związku z przedłożonym 

pismem dotyczącym prośby o wodociąg oraz poprawy drogi w miejscowości Papiernia zapadły 

jakieś decyzje. 

Pan Kamil Rochucki – Radny – poprosił w imieniu mieszkańców Chańcza o wiatę 

przystankową dla dzieci. Poprosił również o interwencję w sprawie bardzo złego stanu drogi 

oraz pobocza, uszkodzonego przez wywożące z lasów drzewa tiry lub o ewentualne 

wystąpienie Gminy do Lasów Państwowych o odszkodowanie lub udział w partycypacji 

kosztów naprawy tej drogi. Następnie Pan Rochucki w imieniu mieszkańców zapytał, czy 

istnieje możliwość, przed sezonem letnim, poprawienia przejścia w stronę zalewu. 

Pani Stefania Łoboda – Sołtys wsi Głuchów – poprosiła o wiatę przystankową dla dzieci.  

Pan Damian Szpak – Radny – poruszył temat funkcjonowania Ośrodka Zdrowia                           

w Rakowie, mianowicie Pan Szpak spotkał się z sytuacją, kiedy starszemu Panu pobrano krew, 

natomiast nie wykonano EKG tylko przełożono na inny termin. Następnie Pan Radny                                 

zapytał Panią Wójt o przyczynę niedokończenia budowy wodociągu w Bardzie w latach 

ubiegłych. 

Pan Zbigniew Feldman – Sołtys wsi Rembów – odniósł się pozytywnie do powstania długo 

oczekiwanego placu zabaw w Rembowie. Następny temat dotyczył przyczyn wymówionej 

umowy dzierżawy przez Gminę na działkę w Rembowie. Pan Sołtys zadał pytanie: Czy Pani 

Wójt jest w posiadaniu informacji dotyczącej terenów piaskowni w Rembowie i jeżdżących 

tam pojazdów sportowych oraz czy Pani Wójt wyrażała na to pozwolenie? Ponadto w dalszym 

ciągu z tych terenów jest pozyskiwany piasek. Pan Sołtys zaproponował, aby przekazać tereny 



piaskowni na rzecz wspólnoty wsi, w celu stworzenia odpłatnych torów dla samochodów 

sportowych. Następną kwestią była trasa MPK przez Łagów – Raków. Pan Sołtys podkreślił, 

że była ta sprawa poruszana w latach ubiegłych, kiedy to zebrane i dołączone do podania zostały 

podpisy mieszkańców, jednak wówczas sprawę załatwiono negatywnie, a która obecnie 

pilotowana osobiście przez Panią Wójt ma rację bytu. Pan Sołtys zaproponował, aby wraz z 

nadchodzącym Nowym Rokiem Pani Wójt spotkała się z sołtysami, by mieli oni możliwość 

przedstawienia swoich problemów oraz potrzeb. 

Pan Damian Szpak – Radny w celu uzupełnienia swojej wypowiedzi w sprawie Ośrodka 

Zdrowia dodał, iż ów starszy Pan nie miał wykonanego badania dlatego, że w tym dniu był 

umówiony na wizytę u doktora A. Gruszki, jednak okazało się że Pana doktora nie było w tym 

dniu w pracy.  

Pan Czesław Bęben – Radny poprosił o dobudowanie lamp ulicznych przy przystanku w 

Nowej Hucie. 

Pani Wójt w odpowiedzi na zadane pytania i sformułowane wnioski odpowiedziała: 

Na przetarg na odbiór nieczystości wpłynęły 4 oferty. Najniższa należała do Pana Olejarczyka                             

z Woli Jachowej, następna była Pana Zielińskiego z Rakowa. Przy czym Urząd Gminy zażądał 

uzupełnienia dokumentacji najkorzystniejszej oferty, jednak Pan Olejarczyk jej nie dokonał. W 

związku z tym automatycznie weszła druga oferta – Pana Zielińskiego, zgodnie z ustawą o 

prawie zamówień publicznych. 

Konsultacje Społeczne w sprawie budynku po dawnej mleczarni są możliwe do rozważenia. 

Okazją może być zebranie wiejskie, na którym to mieszkańcy zostaną poproszeni, o wyrażenie 

swoich intencji dotyczących dalszych losów tego budynku. Jednakże najważniejsze są 

fundusze, które być może w przyszłości również uda się pozyskać gminie, a to zaprocentuje 

lepszą możliwością zagospodarowania obiektu. Pani Wójt nawiązała również do wypowiedzi 

Pana Mariusza Ozdoby w sprawie kredytu i jego obsługi, zaznaczyła, że Rada posiada w tym 

temacie niezbędną wiedzę zapoznając się z materiałami na sesję.Faktem jest, że kredyty wiążą 

się z kosztami, dlatego trzeba wyważyć czy podejmować inwestycje z pozyskiwaniem 

znacznych środków unijnych oraz wkładem własnym w postaci zaciągniętego kredytu, czy też 

nie inwestować w ogóle. Decyzja ta należy do Rady Gminy. 

Wszelkie zagadnienia dotyczące psów wyjaśni pracownik Urzędu Gminy - kierownik 

Agnieszka Rejnowicz. 

W sprawie drogi w miejscowości Papiernia zostało wystosowane pismo do Dyrekcji do 

Radomia i nadeszła pozytywna odpowiedz. Następnie Urząd Gminy wystosował propozycję 

zamiany dróg. Na chwilę obecną nie ma odpowiedzi, jednak są duże szanse na pozytywny finał 

tej sprawy. 

W kwestii wodociągu w miejscowości Papiernia była prowadzona rozmowa na Komisji.                             

Zważywszy na koszty, myślę że podejmiemy się wykonania projektu tego przyłącza, natomiast 

realizacja będzie możliwa pod koniec 2018 lub na początku 2019 roku. 

Sprawa dotycząca zamontowania wiaty przystankowej w Chańczy jest jak najbardziej do 

wykonania. Natomiast sprawą partycypacji w naprawieniu drogi użytkowanej przez tiry 



wywożące drzewo poprosimy Pana Przewodniczącego z racji wykonywanego zawodu o 

zainteresowanie się. 

Kwestia chodnika obecnie pozostaje bez zmian, ze względu na brak zewnętrznych źródeł 

dofinansowania. 

Przystanek dla Głuchów Granice został zamówiony i wkrótce zostanie posadowiony. 

Pani Wójt w związku z obsługą Ośrodka Zdrowia, zwróciła się z zapytaniem do Pana Damiana 

Szpaka czy wysłuchał racji drugiej strony, jeżeli nie to bardzo prosi aby to uczynił i dopiero 

wtedy przedstawił ewentualne zarzuty. 

Wodociąg w Bardzie w latach ubiegłych nie został wykonany, ponieważ projektant przekroczył 

terminy, w związku z powyższym nie otrzymał zapłaty. Zadanie nie zostało wtedy wykonane, 

jednak wszystko wskazuje na to, iż zostanie ono zrealizowane w najbliższym czasie. 

W odpowiedzi na wnioski Pana Zbigniewa Feldmana: Nie można przekazać działki w 

Rembowie na rzecz wspólnoty wsi. Niewolno samowolnie wydobywać kopalin, gdyż jest to 

wykroczenie. Samochody sportowe poruszają się po terenie piaskowni bez mojej wiedzy i 

zgody. Spotkania z sołtysami są do zrealizowania, zarówno w Urzędzie Gminy jak również w 

poszczególnych miejscowościach. 

Niestety nie ma szans na dobudowę nowych lamp ulicznych w Nowej Hucie, ponieważ 

planowana jest wymiana lamp oświetlenia ulicznego. 

Ad.9.  Zamknięcie obrad sesji. 

Przy braku kolejnych pytań i wniosków Pan Przewodniczący zamknął obrady sesji. 

 

 

Protokółowała:                                                                                     Przewodniczący: 

Krystyna Jóźwik                                                                                   Jerzy Nowak 

 

 

 

 

                                                                              

 

                   



 

 


